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Årets priser 2022 blev uddelt inden generalforsamlingen.  
Priserne for 2022 så således ud: Årets Age Group Atlet – Lars Lomholt (SMT - Silkeborg); Årets Initiativ – Next Generation Challenge; Årets Idrætsleder 
– Peter Hartman (Aarhus 1900 Tri); Årets Talent – Andreas Nikolajsen (Esbjerg Ungdomstriatlon) og Årets Triatlet – Magnus Ditlev (KTK86) 
 

Agenda 

1. Velkomst v. Formanden - Valg af dirigent 

2. Formandens beretning v. Mads Freund  

Beretning fra Amatør- og Ordensudvalg. 

Der foretages samlet godkendelse af beretningerne.  

3.  Beretning v. forbundsdirektør Rasmus Henning 
a) Årsregnskab 2022 fremlægges til godkendelse. 

 b) Budget 2023 fremlægges til orientering. 

4.  Fastsættelse af klubkontingent gældende fra 1. april samme år  

5.  Behandling af indkomne forslag 

6. Valg af bestyrelse og revisorer 
På valg: 
a)  Politisk økonomiansvarlig, Kim Rohde - villig til genvalg 

b)  Valg af to menige bestyrelsesposter: 

Morten Buskov – villig til genvalg 
Thomas Robert Madsen – villig til genvalg 
Casper Stenderup – villig til genvalg 
 

c)  
1. bestyrelsessuppleant for 1 år – Thomas Blom – villig til genvalg 

2. bestyrelsessuppleant for 1 år – Kristina Beckendorf – villig til genvalg  

d)  Revisor for 1 år – bestyrelsen peger på EY  
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7.  Valg af medlemmer til amatør- og ordensudvalget 

a)  Amatør- og Ordensudvalg, der skal vælges 3 medlemmer heraf en formand samt  
     en suppleant.  

8.  Eventuelt  

 
Fremmødte klubber: 
Tri Club Denmark, Aarhus 1900 Triatlon, Triatlon Vejle, Sorø Tri, TriNord, HGATM, OTK, Hvidovre Triathlon Club, Langgarverne, Nordsjællands 
Triatlon Klub, Tørring IF Triathlon.   
 
Mads Freund. (MF) 
Velkommen til generalforsamling – kort præsentation af den siddende bestyrelse.  
 
Ad 1: Valg af dirigent 
Ole Nikolajsen bliver valgt som dirigent.    
 
Dirigenten konkluderer at Generalforsamlingen er lovligt indvarslet efter vedtægterne.  
Varslet den 13. januar og alle dokumenter er udsendt den 17. marts til medlemsklubberne.  
 
Generalforsamlingen er beslutningsdygtig. 
 
2 stemmetællere bliver valgt – Ivan Watson og Annette Østerkjerhuus.  
 
Vi er 11 klubber og 28 stemmer til stede. 
 
Ad 2: Formandens beretning 
Formandens beretning kan læses på forbundets hjemmeside i fuld længde HER 
 
Hovedpunkter: 
2022 blev det mest omskiftelige år i min tid som formand. 
I foråret opsagde vi forbundets mangeårige direktør Morten Fenger, ikke grundet en enkelt årsag – men ud fra et ønske om at ruste os bedre til 
fremtiden, forny og forandre forbundet – komme tættere på vores atleter. 
Det medførte at jeg kortvarigt sad på flere poster – direktør, sportschef og senere også landstrænerposten. 
 
Kort efter opsagde Louise Rohr sin stilling og søgte nye udfordringer, men vi lykkedes trods dette med at gennemføre ungdomscamp og Skole OL-
aktiviteter - godt hjulpet af klubberne og vores dygtige stævnearrangører.  
 
Landstræneren, Michael Jacobsen, var blevet sat i en vanskelig rolle, som krævede at vi ændrede denne funktion og opnormerede stillingen.  
Først på sommeren kunne vi derfor informere om at vi havde truffet en aftale med Rasmus Henning som ny direktør – kort tid efter blev Angela Fox 
ansat som landsholdschef.  

https://www.triatlon.dk/wp-content/uploads/2023/03/Formandensberetning-2022.pdf
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Vores elite: 
Undertegnede sad i en periode på 3 måneder i en rolle der inkluderede formand, sportschef, landstræner og direktør. Og jeg kan ud fra den erfaring 
sige at vi har nogle meget dygtige og ydmyge atleter – sympatiske mennesker.  
Resultaterne i 2022 blev usædvanligt gode.  
Magnus Ditlev sejrede i Challenge Roth og IM Cozumel, og sammen med Daniel Bækkegaard og det europæiske hold vandt han Collins Cup. Alberte 
Kjær vandt World Cup i Japan og 2 franske Grand Prix’er mens Emil Holm vandt sin første African Cup. 
Netop Alberte og Emil samt Anne Holm befinder sig lige nu i Top 100 i OL kvalifikationen.   
 
Triatlon Danmarks bestyrelse: 
Et år, der grundet de mange beslutninger, har budt på mange møder – fysisk og online.  
 
Bestyrelsen har fordelt ansvarsområder mellem sig.  
 
Mads Freund – Formand. Ordførende i ind- og udland.  
Henrik Bruun (næstformand) – Paratri, Antidoping, Uddannelse.  
Kim Rohde – Økonomiansvarlig  
Thomas Robert Madsen – Bredde triatlon  
Morten Buskov – Bredde triatlon, Børn/unge.  
Casper Stenderup – Elite, med fokus på unge  
Mogens Strange Hansen – Elite. 
 
DIF-støttestruktur: 
Vi har siden 2018 arbejdet med DIF omkring 5 strategiområder – Fra 2022 fortsætter dette arbejde, dog er sporene nu slået lidt sammen til 4 spor i alt. 
 
1. UDVIKLING AF ATTRAKTIVE, SIKRE OG BÆREDYGTIGE EVENTS FOR ALLE  
 
2. STYRKE KLUBBERNES ORGANISATION  
 
3. STYRKE UNGDOMSMILJØET I DANSK TRIATLON 
 
4. INTERNATIONALT ARBEJDE 
 
Øvrige fokusområder:  
Dialog med klubber er fortsat et af vores største fokusområder – vi ønsker hele tiden at gøre opmærksom på hvor vi kan hjælpe/bidrage.  
Ligesom vi er opmærksomme på at medlemstallet fortsat ikke har stabiliseret sig helt – det er vi meget opsatte på at få til at ske.  
 
DM og Elite 
Vi forsøgte at komme med i DM ugen, det var svært at få enderne til at mødes, men vi satser meget stærkt på at 2023 er vores første år til DM-ugen.  
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Støtte fra Team Danmark: 
Fortsat et godt samarbejde med Team Danmark, hvor vi bibeholdt vores økonomiske støtteniveau.  
Vi har fået lidt ekstra støtte og har en god konsulent – Christian Kjærgaard.  
 
Indenrigspolitik:  
Fortsat godt samarbejde med DIF – Vi får god service og deltager flittigt i mange netværk og grupper. 
 
ADD: Samarbejdet med ADD er fortsat godt og bliver brugt som model for samarbejde for andre forbund. 
Har haft samtaler med deres nye direktør Kim, og det har kun styrket samarbejdet.  
 
Udenrigspolitik:  
Vi deltog i flere forskellige World Triathlon og Europe Triathlon onlinemøder i 2022.  
Vi fik nedsat en arbejdsgruppe der skulle se på valghandlingen og valgprocedurerne i World Triathlon. 
Vi fik Kim Andersen med i den gruppe – der er nu kommet regler for valghandlingerne i World Triathlon – det er noget Danmark har stor ære af.  
 
Afslutningsvis tak til alle frivillige der har ydet en kæmpe indsats i 2022 – uden jer gik det ikke. 
Glæder mig til det fortsatte samarbejde.  
 
 
Spørgsmål til beretningen: 
 
Helle (TIF) Beslutning om at forny og forandre kultur og sammenhængskraft. – hvad ligger der i det og har I sat noget i gang? 
 
MF: Vi kunne sagtens komme med flere detaljer – vores vedtægter vil at vi skal sætte den bedste mand/kvinde i spidsen for forbundet. Vi tror på at 
kulturen udspringer fra lederen – den kultur som Morten stod for, var orden i sagerne – men han kom fra en anden tid hvor man trænede på en anden 
måde og kommunikerede på en anden måde – vi var ude efter et andet menneskesyn – en der kunne omfavne både kort og langdistance atleter – 
modernisere vores organisation, vi følte at vi måtte ændre på toppen. 
Ved ansættelsen af Rasmus var vi opmærksomme på mange af de faktorer som vi ønskede opfyldt – og dem fandt vi i Rasmus. 
Vi har bl.a. tidligere haft eliteatleter, der meget kørte deres eget race, måske grundet tonen eller attituden – Jeg har været vant til den tone, der var – 
men det hørte sig ikke længere til i vores nyere tid. ”Gamle cirkusheste kan ikke lære nye tricks.” 
 
RH: Føler ikke at jeg har måtte ændre på mig selv for at passe til det billede – det er sådan jeg er.  
Har haft meget fokus på overfor atleter og klubber at fortælle hvad vi gerne vil. Vores DNA skal være fællesskab og sammenhængskraft.  
Har netop sagt det på ungdoms camp – at vi vil passe på hinanden, være gode ved hinanden.  
Vi er der for jer – I er vores berettigelse.  
 
Helle (TIF) 
Punkt 3 – styrke ungdomsmiljøet i dansk triatlon, hvad vil I? 
MF: Der ligger en handleplan – herunder bl.a. Skole OL og ungdoms camp – du må altid gerne henvende dig til bestyrelsen og Rasmus/Marian for at 
høre flere detaljer.  
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Der var ikke flere spørgsmål 
 
Beretning fra Amatør- og Ordensudvalg 
Ingen sager at indberette. 
  
Der var ingen der ikke kunne godkende formandens beretning. 
   
 

Begge beretninger blev godkendt. 
 
Ad 3: Beretning v. forbundets direktør Rasmus Henning (RH) 
a) Årsregnskab 2022 fremlægges til godkendelse. 
 
Se ledelsesberetning i årsrapporten på side HER 
Regnskabet er godkendt af revisor. 
 
Der var i 2022 et budgetteret underskud på 531.658, - 
Årets resultat endte på et underskud på 728.369, -  
 
Se ledelsesberetningen på side 8 i årsrapporten for kommentarer og nærmere uddybning. 
 
 
Spørgsmål til årsrapport: 
 
Ivan (TIF) Bør vi være urolige – i forhold til årets underskud og mindre egenkapital? 
MF: Vi passer sindssygt godt på det her forbund – vi har tidligere hørt at vi skal have ca. 1 mio. i banken – så er vi godt i stand. 
Derfor investerede vi penge sidste år – dertil kom der udgifter til dobbelt direktørløn – vi er godt tilfredse med minus på ca. 700.000 og har fortsat en 
egenkapital på ca. 900.000 
Der er overhovedet ikke grund til bekymring: 
Thomas R: Vi hæver ikke kontingentet i år – det ville vi gøre hvis det så skidt ud.  
 
Der var ingen som ikke kunne godkende regnskabet.  
 
       Regnskab – Godkendt.  
  
b) Budget 2023 fremlægges til orientering 
 
Direktør Rasmus Henning fremlagde budget 2023 til orientering. 
 
Hovedpunkterne kan læses under budget 2023 i årsrapporten på side 9 – vi sigter meget efter et balanceret budget i 2023, et minus på ca. 38.000. 

https://www.triatlon.dk/wp-content/uploads/2023/03/Aarsrapport-Triatlon-Danmark-2022.pdf
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De primære poster vi arbejder med. 
Udviklingsafdelingen: ungdoms camps – klubudvikling, uddannelse, Skole OL, AG Landshold 
Stævneafdelingen – stor post til danske stævner og dommere, lidt til udlandsrejser, stævneafvikling, grejbank, arrangørmanual. 
Meget af dette finansieres via EPM systemet – vi vil hellere have dem i klubberne, men EPM er et godt alternativ.  

Elite/talent:  
Regionale træningscentre: Vi har kraftigt opskaleret kontakten til dem. Møder hver 14 dag med de tre centrer. 
Vi samler dem oftere end tidligere. 
Vi skal være mere sammen på tværs af geografi, alder, distance og niveau.  
Vi har også AG atleter indover vores netop afviklede udlands-camps.  

OL-kval – er en stor post. vi har pt. 3 atleter for hvem det ser godt ud – pt. er Emil og Oscar afsted i Namibia for at samle point sammen.  
Det koster ca. 150.000 pr atlet pr år at kvalificere atleter til OL.    
Vi strækker pengene længst muligt.  
Der er specifikke penge fra Salling fonden direkte til OL-atleterne – så den reelle forbundsstøtte er mere ligelig mellem langdistance og kortdistance 
atleterne.  

Administration: Ca. 500.000 – uden lønninger.  
Består primært er husleje 190.000,- – medlemsdatabase 165.000,- – økonomi og løn administration 90.000, - 

Politisk administration: 187.000, - (bestyrelsesomkostninger, internationalt arbejde) 

Spørgsmål til budget: 
Ingen spørgsmål til budgettet. 

Ad 4: Fastsættelse af klubkontingent 

Bestyrelsen indstiller til uændret klubkontingent. 
Der var ingen indvendinger til dette. 

Ad 5: Behandling af indkomne forslag 
Der var ikke indkommet nogle forslag at behandle 

Ad 6: Valg af bestyrelse og revisorer 
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a) Valg af politisk økonomiansvarlig, Kim Rohde, villig til genvalg Valgt 
b) Valg af tre menige bestyrelsesposter:

Morten Buskov – villig til genvalg Valgt 
Thomas Robert Madsen – villig til genvalg Valgt 
Casper Stenderup – villig til genvalg  Valgt 

c) Valg af to bestyrelsessuppleanter for et år.
1. bestyrelsessuppleant - Thomas Blom, villig til genvalg Valgt 
2. bestyrelsessuppleant – Kristina Beckendorf, villig til genvalg Valgt 

d) Revisor for 1 år – bestyrelsen peger på EY Valgt 

Ad 7 Valg til nedsatte udvalg 

a) Amatør- og Ordensudvalg. Er valgt for 2 år sidste år - derfor først på valg i 2024

Ad 8: Eventuelt 

Thomas Robert: Motivu – vi snakkede om det under frokosten, sørg for at undersøge det. 
Forbundet har fortsat nogle pakker tilbage som klubberne kan få gratis.  
Thomas Robert:, Det fungerer sådan at den overvåger folks færden på internettet – og ud fra deres interesse bliver de ramt af de relevante opslag. 
Søg gerne råd fra Thomas R og Aarhus 1900 for at få gode råd og vejledning.  

Helle (TIF): Det er dejligt med fokus på ungdom – kan man lave stævner med et mindre spænd end 18-40 
RH: Vi forsøger i år at køre en AG draft-serie for 18-39 – vi forventer at hovedparten vil være under 30.  

Helle (TIF): Det kan være intimiderende at skulle gebærde sig mod voksne i ”åbne rækker” 
Kan de inddeles i eks. 5 års aldersgrupper. 

Daniel (Langgarverne): Vi skal være forsigtige i forhold til at gøre alle til vindere, vi skaber mere stærke mennesker ved at lære dem at administrere 
dette.  

Morten B (Bestyrelsen): Vi har prøvet 18-23 klasse i et par uden den store succes. Synes at tiltaget med draft-serien er godt, for det giver mulighed for 
at fortsætte med at køre draft triatlon.  

RH: Det kræver en volumen for at køre gode draftstævner – og udviklingspotentialet for de 18-25 er betydelig større end de 30-40 årige, de skal nok 
komme til at slå dem på sigt og få gode oplevelser.  
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Ole N (dirigent): I rosporten har man opereret med senior B for at lette overgangen til næste række. 
RH: Vi har et udviklingslandshold som netop skulle lette overgangen til næste niveau. Tror ikke vi kan lave særlige klasser til den gruppe som ikke har 
udviklingspotentiale. 

Lisbeth (Hvidovre Tri): Noget helt andet - Hempelfonden, her kan man søge 30.000 uden problemer til opstart og aktiviteter for børn og unge. Der har 
lige været ansøgningsfrist, men det er muligt og nemt for alle - det skal målrettes åbenvand aktiviteter. Svømmebøjer, uddannelse etc. 

RH: Husk også DIF's foreningspulje - der kan også let søges 30.000 til mange forskellige aktiviteter. 
Der kan søges en gang pr år. 

Mark, (OTK): Vi kan søge en fond til træneruddannelse op til 75% af beløbet. Sidste år op til 50.000 - dette er kommunalt for Odense. 

Thomas Robert: Der er flere der har stigende priser på svømmehaller. Noget man også kan tage op på politisk niveau. 
Helle /Ivan (TIF): Vi er steget 50% i svømmehalsudgifter. 
MF: Vi er i tvivl om hvorvidt det er lovligt, kommunen skal stille hal til rådighed. 
Ivan (TIF): Vores svømmehal er selvejende - så det er svært at gøre noget ved. 

MF. Tak for fremmødet til dem der var mødt - vi håber på en rigtig god sæson. 
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